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ПРЕГЛЕД НА ПЕЧАТА – 8 декември 2009 г. 
 
 

Медия: ДНЕВНИК 

Заглавие:  "Газпром": София да не се пазари за "Южен поток" Москва изненадващо предупреждава за 

най-сигурния си енергиен проект в България 

 Смолян, Плевен, Пловдив и Русе ще имат проблеми с чистенето на снегаТърговете още не са 

завършили, а утре се очакват сериозни валежи 

 Такса смет за бизнеса ще намалее, но през 2025 г.Фирмите пак настояха да се плаща за 

количество отпадъци 

 Сагата "Тагарински": Янев си иска групата от Борисов, премиерът: "Не приемам ултиматуми" 

Напусналият депутат отрече да му е оказван натиск, оставал независим 

 Всеки четвърти е принуден да дава подкуп Като цяло корупционният натиск намалява 

 Цените на държавните земи по морето ще скочат 7-8 пъти Поскъпването на горите в 

планините може да е 6 пъти 

 Продажбите на природен газ спаднаха с 43% Енергийният холдинг отчете 11% ръст на 

печалбата през октомври 

 За три години няма регистрация на български продукт с географско означение Браншовици 

готвят досиета за луканката и пастърмата като традиционни означения 

 Иван Искров: Приемането на еврото е и политически процес Според управителя на БНБ до 

приемането на еврото страната ще запази валутния борд 

 Димитър Бранков: Важно е да продадем излишните вредни емисии След 2012 година 

преприятията ще купуват целия обем квоти, а не само недостига, казва зам.-председателят на 

Българската стопанска камара 

 

Медия: СЕГА 

Заглавие:  5 столични района пак са пред неуредици с чистотата София ще отложи за по-нататък 

създаването на общинско предприятие, което да чисти града 

 КАТ иска колите да се движат с 30 км/ч в градовете Местата с голям поток на пешеходци ще 

се оградят с "легнали полицаи" 

 Всеки пети българин вече е на прага на бедността Препоръките на Световната банка сe 

оказаха обратни на българската антикризисна политика 

 Не трябва да изключваме коалиция между ГЕРБ и ДПС Гласуването зад граница създава 

повече проблеми, отколкото решава, и е добре да се ограничи, казва евродепутатът Ивайло 

Калфин 

 

Медия: СТАНДАРТ 

Заглавие:  Бойко: Дайте коледни премииТърсете ме по всяко време, призова бизнеса премиерът 

 Депутатите обиколили 11 пъти Екватора ГЕРБерите от Бургас държат палмата на 

първенството с хиляди км за 100 дни 

 Шест версии за потъналия "Илинден" Експерти тестват с 56 бурета с вода как са загинали 

българите 

 Търг за "Хемус" след 2 години Експерти от три министерства и ЕБВР ще подготвят конкурса 

 Точат ДДС със стари коли Замесват наши фирми в нелегални схеми в Европа 

 Данъците ми няма да нахранят пенсионерите И аз живея на лизинг, богата съм само с 

приятелите си, казва Лили Иванова 

 

Медия: МОНИТОР 

Заглавие:  Паника в Камен бряг и Шабла след 3 по Рихтер Възрастните спят с дрехите, държат раници 

до вратите 

 Индийска виагра менте в BG мреж@т@ Синьото хапче върви от 10 до 40 лв., предлагат и 

илачи срещу рак 

 Скандал за 52 000 лв. в студентските съветиОбвиняват в източване на пари шефовете на 

бъдещите висшисти 

 Ипотеките пак тръгнаха нагоре За жилище взимаме към 40 500 евро 

 Иван Вълков: Новият закон ще вкара джигитите в пътя Биг Брадър ще следи шофьорите на 

опасните участъци, казва председателят на транспортната комисия в парламента 

http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/07/827202_gazprom_sofiia_da_ne_se_pazari_za_jujen_potok/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/07/827159_smolian_pleven_plovdiv_i_ruse_shte_imat_problemi_s/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/07/827069_taksa_smet_za_biznesa_shte_namalee_no_prez_2025_g/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/07/827187_sagata_tagarinski_ianev_si_iska_grupata_ot_borisov/
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2009/12/07/827183_korupcionniiat_natisk_namaliava_no_vseki_chetvurti_e/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/07/827182_cenite_na_durjavnite_zemi_po_moreto_shte_skochat_7-8/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/07/827049_prodajbite_na_priroden_gaz_spadnaha_s_43/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/07/827155_za_tri_godini_niama_registraciia_na_bulgarski_produkt/
http://www.dnevnik.bg/pazari/2009/12/07/827178_ivan_iskrov_priemaneto_na_evroto_e_i_politicheski/
http://www.dnevnik.bg/intervju/2009/12/07/827172_dimitur_brankov_zam-predsedatel_na_bulgarskata/
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4563&sectionid=2&id=0000501
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4563&sectionid=16&id=0000101
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4563&sectionid=2&id=0000301
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4563&sectionid=5&id=0001001
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http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-12-08&article=305022
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2009-12-08&article=304960
http://www.monitor.bg/article?id=224407
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http://www.monitor.bg/article?id=224411
http://www.monitor.bg/article?id=224293
http://www.monitor.bg/article?id=224284
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Медия: ТРУД 

Заглавие:  Бавят европарите на земеделците Сметките на фонд "Земеделие" останаха празни, но от 

финансовото министерство заявиха, че "най-вероятно" ще пуснат пари до седмица 

 

Медия: 24 ЧАСА 

Заглавие:  Бабите на Драгоман забогатяха от сръбски вайсройРекордът на митничарите е на 22 октомври 

т.г., когато от влака Белград-София са свалени 2565 кутии нелегални цигари 

 Продават 23 наши хотела с обяви във "Файненшъл таймс" Обявите са в рубриката за 

продажба на готов бизнес 

 

Медия: КАПИТАЛ 

Заглавие:  124-метров оптимизъм "Арко тауърс" плати 3.5 млн. лв за разрешителното за строежа на два 

небостъргача 

 Малко кеш в кризата Три нови компании излязоха на пазара на бързите кредити 

 Застраховай ближния си С новия продукт "Защита на семейството" можете да предпазите 

бюджета на домакинството при злополука 

 

 

 

ЗА БСК: 
Медия: ПАРИ – СТР.6 

Заглавие: Бизнес центрове искат по-ниска такса смет   
София предлага на собствениците да плащат само за ползван контейнер  

Такса смет да се плаща в зависимост от количеството изхвърлен боклук, а не на база отчетна стойност 

на дълготрайните материални активи. Това поискаха собственици и управители на бизнес центрове в 

София на среща със заместник-кмета на столицата Минко Герджиков.  

Несправедливост  

Като плащаме на база отчетна стойност, колкото повече средства сме вложили в сградите, за да ги 

направим енергийноефективни, толкова по-висока е плащаната от нас такса смет, заявиха участници в 

срещата. Според собствениците на бизнес и търговски комплекси в София това не само не е 

справедливо, а и не е екологично.  

Решение  

Заместник-кметът Минко Герджиков се е съгласил, че е необходим по-конкретен начин за формиране 

на такса смет. Според него фирмите ще си решат проблема, ако всяка компания декларира колко 

контейнера използва и плаща само за тях, съобщиха представители на бизнеса, участвали в срещата. 

И в момента фирмите имат два варианта за такса смет. Единият е, когато се плащат на общината 

определени промили от отчетната стойност на дълготрайните материални активи, а другият - да се 

плаща само за използваните контейнери.  

Промяна  

Начинът за определянето на такса смет се определя в Закона за местните данъци и такси. С 

последните промени от 2010 г. бизнесът ще плаща таксата на база по-високата от двете оценки - 

данъчната или отчетната стойност. Промяната е направена с цел собствениците на стари сгради, чиято 

цена е по-ниска, да плащат не на нейната база, а върху данъчната оценка на имотите. Сега 

притежателите на този тип сгради плащат по-малко на кметствата в сравнение със собствениците на 

нови бизнес центрове, чиито дълготрайни материални активи са и по-скъпи. Занапред разликата 

трябва да се стопи, защото е предвидено такса смет да се плаща на по-високата от двете оценки - 

отчетната стойност или данъчната оценка.  

За нас няма значение дали ще плащаме на база данъчна оценка или на отчетна стойност, заяви Таня 

Косева-Бошова, изпълнителен директор на Европейския търговски център.  

***  

Над 2500 лв. за заето лице  

- още от 2001 г. Българската стопанска камара настоява за промяна при формирането на такса смет за 

бизнеса, така че тя да се определя само на база количество генерирани и третирани отпадъци. - от Бск 

критикуват и факта, че такса смет за гражданите се определя върху данъчната оценка, а за фирмите - 

върху отчетната стойност. - Преди време Българската стопанска камара направи проучване сред 

своите членове, което показа драстични разлики в платените такси смет в отделните общини.  

- През 2008 г. компаниите са платили от 8 до 2868 лв. на едно заето лице и от 30 до над 30 хил. лв. на 

тон генерирани битови отпадъци. 

 

Медия: ДНЕВНИК – СТР.7 

Заглавие: Димитър Бранков: Важно е да продадем излишните вредни емисии 
В края на миналата седмица Министерството на околната среда и водите завърши плана за 

разпределение на квотите между предприятията в България. Предстои документът да бъде 

http://www.trud.bg/Article.asp?ArticleId=306279
http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=306421
http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=306388
http://www.capital.bg/show.php?storyid=825852
http://www.capital.bg/show.php?storyid=825878
http://www.capital.bg/show.php?storyid=825715
http://www.dnevnik.bg/intervju/2009/12/07/827172_dimitur_brankov_vajno_e_da_prodadem_izlishnite_vredni/
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съгласуван от министерствата и одобрен от Министерския съвет. След това планът ще бъде 

изпратен в Европейската комисия, която от две години го отхвърля. С Димитър Бранков 

разговаряме за възможностите пред българските компании да се включат в търговията с емисии 

малко преди да започне конференцията на ООН за климата в Копенхаген. 

След 2012 г. предприятията ще купуват целия обем квоти, а не само недостига 

"Кремиковци" изпадна от разпределението на газовите емисии, може да се включи като нов 

завод 

Г-н Бранков, кои са възможностите пред българските компании да се включат в търговията с 

газови емисии? 

- Под търговия трябва да разбираме един доста широк кръг от опции, създадени с Протокола от Киото 

и европейската схема за търговия с емисии. Един от вариантите е компаниите да търгуват помежду 

си. За съжаление в България това не може да стане, защото все още няма утвърден план за 

разпределение на квотите между предприятията. Друг вид търговия представлява проектното 

финансиране. Такива са проектите за съвместно изпълнение, които се реализират у нас. На следващо 

място е възможността за банкиране. Този вид търговия е много важен за страната, независимо че се 

извършва на национално ниво. Под банкиране в случая се разбира употребата на емисионни права за 

покриване на задълженията за намаляване на емисиите в бъдещ период – 2013-2020 г. Протоколът от 

Киото дава възможност страните с излишък от емисии, каквато е България, да ги пренасочат за 

следващия период. Това трябва трябва да се запази и след срещата в Копенхаген. Друг механизъм за 

търговия са проектите по механизма за чисто развитие. Те се изпълняват от страни, които нямат 

ангажименти по Киото и не преследват постигането на подобни цели. Последната опция за нас е 

пазарът на предписани емисионни единици. Потенциалът на страната ни да реализира такъв тип 

сделки надхвърля 1 млрд. долара. България беше първата, която влезе в пилотните проекти на 

Световната банка за зелена емисионна схема, но в момента е измежду последните страни от нова 

Европа.  

Планът за разпределение на газовите квоти в България се забави много, а цените на емисиите 

непрекъснато падат. Колко реално е да започнем търговия още през 2010 г.? 

- Търговията с квоти трябва да започне възможно най-бързо, цените им в момента са много ниски - 

около 8-9 долара за тон и продължават да падат. Наблюдаваме пазар на купувача, емисиите са евтини, 

защото предлагането е голямо. Продавач на квоти биха могла да станат Русия и Украйна. Последната 

дори е заявила такива намерения. Натрупаните от подобни държави запаси са много по-големи от 

българските. Така че България не е закъсняла безвъзвратно, но все пак е закъсняла. В случай че 

Брюксел одобри плана ни, все пак бихме могли да започнем търговията още през следващата година. 

Какъв принцип последно беше възприет за разпределение на квотите? 

- База за разпределение на емисиите са 2007 и 2008 г. , като се взима по-силната от двете за всяко 

предприятие. След това се формира коефициент за намаление, който зависи от обема на съвместното 

изпълнение и квотата за нови инсталации. Формираните цифри се изваждат от общото количество 

квоти. В новия план бяха отстранени отбелязаните от ЕК неточности и недостатъци в последния й 

доклад. Под внимание се взимат и специфичните особености на всеки един сектор, защото 

определени браншове имат задължения и по отделни директиви на Европейския съюз. 

С какво представеният в четвъртък вариант се различава от предходните? 

- Има промяна в разпределението на новите участници и в количествата, дадени на отделните 

предприятия. Въпреки съмненията, че верифицираните доклади на някои дружества не са точни, 

разпределението е по-прецизно. Основен отговорник за верността на докладите на предприятията е 

верифициращата организация. Всяко предприятие изготвя в края на годината мониторингов доклад. 

След това този доклад подлежи на оценка от трета независима страна и отговорността пада върху нея. 

Определено има сектори като енергетиката, металургията и добива, където при по-осезаемо 

възстановяване от кризата би имало недостиг. Допълнително количество емисии дойде от 

изключването на "Кремиковци" от плана. Комбинатът щеше да получи около 5 млн. тона. 

Предприятието може отново да се включи в разпределението, но без коксовото и доменното 

производство, а вече като нов участник. Квотата за нови участници е приблизително около 24 млн. 

тона за целия период на разпределение. Общо количествата, които са определени за България, 

годишно възлизат на 42.3 млн. тона въглероден диоксид. За пет години това е около 212 млн. тона. От 

него се вади резервът за съвместно изпълнение, който е около 7-8 млн. тона, и 24 млн. тона за нови 

участници. След това на база инсталации на този принцип се разпределят квотите. 

Предприятията имат осигурени квоти до 2012 г., но какво ще се случи след тази година? 

- След 2012 г. се сменят принципите и начинът на търговия. Доказано е, че всъщност възможността за 

търговия с емисии не влияе осезаемо за намаляване на емисиите. По-съществен фактор за техния спад 

се оказа кризата. Основните разлики за разпределение на квотите сега и за в бъдеще са няколко. В 

момента има покупко-продажба на квоти между предприятия и посредници, които стоят между тях. 

При бъдещата търговия в европейската схема продажбата ще става от държавата на емитентите. 

Собственик на емисионните права ще бъдат страните членки, като това ще става през единен регистър 

на транзакциите. Досега съществуваха отделни национални регистри. Все още се обмисля по какъв 

начин всяка държава ще получава своите квоти.  Очаква се част от страните, които са по-назад в 

развитието си, да получат допълнителен бонус. За България той би трябвало да бъде около 40%, 

изчислено на база 2007 г. Друга разлика е, че досега предприятията купуваха само недостигащите им 
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количества, а в бъдеще ще купуват целия им необходим обем квоти. За страни, подобни на България, 

които разчитат основно на термични централи и които са с ниска степен на развитие - това няма да 

стане изведнъж, а на няколко стъпки, като през 2020 г. ще достигне 100%. За сектори, които подлежат 

на въглеродно изтичане  като  циментовата индустрия и металургията, може да бъде въведено 

свободно разпределение на квотите по сектори. Причина за това е, че тези браншове може да 

преместят заводите си в съседни държави извън Европейския съюз, като пак ще причиняват 

замърсявания. 

Какви възможности има българската индустрия да се впише в пакета "Климат и енергетика"? 

- Две са основните директиви, които регулират пакета – едната е насочена към депониране и улавяне 

на въглероден диоксид, а другата  е за възобновяемите енергийни източници. В плана са заложени 

целите 20/20/20 – 20% намаляване на емисиите на парникови газове до 2020 г. при база 1990 г., 20% 

дял на възобновяемите енергийни източници и подобряване с 20% на енергийната интензивност. Има 

и друга съпътстваща цел – използване на 10% биогорива. За България най-важната цел е 

намаляването на емисиите – за целия ЕС числото реално е 20 на сто, но за нас то е около 50%, защото 

индустрията ни е изостанала в технологично отношение. Имаме само 10  години, за да реализираме 

подобренията, което поставя българските предприятия пред голямо изпитание. През 2005 г. сме 

емитирали около 70 млн. тона въглеродни емисии, като сега вероятно са малко повече, от тях право на 

търгуване имат само 42.3 млн. тона. През 2020 г. трябва да емитираме според разчетите, които сме 

правили в камарата, около 63 млн. тона. Консумацията на глава на населението е  два-три пъти по-

ниска от тази в останалите страни членки. Стигаме до пет пъти по-ниско ниво на потребление. Това 

от своя страна поставя въпрос за енергийната стратегия на страната. Зад тези цифри стоят енергийни 

консуматори, на които не им е безразлично на каква цена ще бъде продавана електроенергията. 

 


